
    

    
Byvekstavtale for Osloområdet 

 

 
Postadresse Telefon: 22 07 30 00 Besøksadresse  
Oslopakke 3 post@oslopakke3.no Brynsengfaret 6A  
c/o Statens vegvesen www.oslopakke3.no Oslo  
Postboks 1010 Nordre Ål    
2605 Lillehammer    

 

 

Møtereferat Byvekst styringsgruppe (Byvekst SG) 
 
Møte: Byvekst SG - møte nr 3/2023 
Tid og sted: 14. mars 2023 – Teamsmøte  
Referent: Terje Rognlien, Sekretariatet for Byvekstavtalen i Osloområdet 
Møteleder Malin Bismo Lerudsmoen/Ingrid Dahl Hovland 

 
Til stede: Knut Sletta – Jernbanedirektoratet 

Edvin Søvik – Viken Fylkeskommune 
Sirin Stav – Oslo kommune 
Hanne Opdan – Nordre Follo kommune 
Jørgen Vik – Lillestrøm kommune 
Arthur Wøhni – Bærum kommune 
Christoffer Gjendem – Statsforvalteren i Oslo og Viken 
 

For øvrig 
møtte: 
 

Thomas Tvedt, Theis Juell Theisen og Jane Bråthen – Viken fylkeskommune. 
Martin Nielsen, Inger Anne Ravlum, Ellen-Christine Koren, Marit Ulveseth, 
Aslak Celius og Morten Wasstøl – Oslo kommune. 
Beate Nygård og Anne Holten – Nordre Follo kommune 
Håvard Mageli – Lillestrøm kommune 
Astri Taklo – Bærum kommune 
Ina Abrahamsen og Fred Anton Mykland – Statens vegvesen 
Sefrid Jakobsen – Jernbanedirektoratet 
Kristian Tveiten – Statsforvalteren i Oslo og Viken 
Terje Rognlien, Kyrre Gran og Frode Hauglin – Byvekst-sekretariatet 
 

Forfall: Olav Skinnes, Lisbeth Hammer Krog og Valgerd Svarstad Haugland 
Kopi:  

 
 
 

15/23 Dagsorden/referat 

Viken hadde en kommentar til referatet fra Byvekst SG 27. februar 2023. De ønsket å 
inkludere følgende tekst under sak 14/23 Eventuelt, kulepunkt e. Videreutvikling av 
styringsmodellen i byvekstavtalene.; «Viken tok opp at rapporteringsomfanget, spesielt av 
lokale midler, nå er blitt veldig omfattende. Fristene er lite tilpasset fylkeskommunens egne 
lovpålagte rapporteringsprosesser. Det er behov for å se på hvordan omfanget av dobbelt 
rapporteringsarbeid kan begrenses» 
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Vedtak: Referatet fra Byvekst SG den 27. februar 2023 godkjennes med endringen som ble 
presentert på møtet 14. mars. 

 
 

16/23 Forslag til innmelding av bruk av statlige tilskudd under byvekstavtalen 

Det vises til den foreløpige gjennomgangen i styringsgruppemøte den 27. februar 2023.  
 
Sekretariatet foreslår at partene melder inn følgende bruk av de statlige tilskuddene under 
Byvekstavtalen for 2024 (mindre justering av beløpene kan komme når 
Finansdepartementets prisindeks for 2024 blir klar i april/mai i år): 
 

1. Byvekst 50/50-prosjekt Fornebubanen  
Ramme for 2024 på 1316 mill. 2024-kr fra Statens vegvesen til bruk i sin helhet på 
Fornebubanen.   

 
Vedtak: Byvekst SG godkjenner at ramme til Byvekst 50/50-prosjekt for 2024 på 
1316 mill. 2024-kr meldes inn til bruk på Fornebubanen. 

 
2. Tilleggsavtale - tilskudd til bedre kollektivtilbud.  
Ramme for 2024 på 628,5 mill. 2024-kr fra Statens vegvesen til bruk i sin helhet på 
Fornebubanen. 

 
Vedtak: Byvekst SG godkjenner at tilskudd for 2024 til bedre kollektivtilbud under 
Tilleggsavtalen for 2024 på 628,5 mill. 2024-kr meldes inn til bruk i sin helhet på 
Fornebubanen. 

 
3. Kollektiv-, gang- og sykkeltiltak 
Liste over tiltak er vist i vedlegg nr. 3 til sekretariatets notat av 7. mars 2023 til 
styringsgruppen. Listen består av tiltak med eksisterende bindinger og forslag til 
bevilgning til 14 andre tiltak i 2024 med forslag til prioriteringsrekkefølge. Totalt 
foreslås det bevilget 487,6 mill. 2024-kr i 2024. 

 
Vedtak: Byvekst SG legger til grunn at det bevilges 261,8 mill. 2024-kr i 2024 til 
tidligere vedtatte kollektiv-, gange og sykkelprosjekter under byvekstavtalen med 
bindinger fra tidligere år. Byvekst SG godkjenner videre at det meldes inn 
ytterligere 14 kollektiv-, gange- og sykkeltiltak under byvekstavtalen for 2024 på 
225,8 mill. 2024-kr i tråd med foreslått prioriteringsliste i vedlegg nr. 3 til 
sekretariatets notat av 7. mars 2023 til styringsgruppen. 

 
4. Stasjon- og knutepunktstiltak jernbanen.  
Det er mottatt forslag til fordeling og ramme for 2024 oppdatert til 2024-kr fra 
Jernbanedirektoratet.  
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I Prop 1S (2022-2023) er det for 2023 bevilget 54,6 mill. kr fordelt mellom stasjonene 
Ås, Haugenstua og Hauketo til stasjons- og knutepunktutvikling under 
byvekstavtalen. Det planlegges kun å bruke 10 mill. kr på Ås stasjon, resten av 
bevilgede midler overføres. 

 
For 2024 foreslår Jernbanedirektoratet å melde inn nye 47 mill. kr til Ås stasjon.  
 
Lillestrøm kommune spurte om status for planene om oppgradering av Lillestrøm 
stasjon. Jernbanedirektoratet svarte at de i forbindelse med nye tog på Linje 1 og 2 
går gjennom alle stasjonene på disse linjene. Dette er ikke ferdig utredet ennå, men 
Lillestrøm vil bli prioritert.  
Nordre Follo kommune kommenterte at det også er viktig å prioritere midlertidige 
tiltak for universell utforming på Kolbotn stasjon. Jernbanedirektoratet var klar over 
utfordringene på Kolbotn stasjon. De kommenterte at de ser på alle tiltakene i 
sammenheng før endelig prioritering. 

 
Vedtak: Byvekst godkjente at det meldes inn 47 mill. 2024-kr til bruk på Ås stasjon 
under stasjons- og knutepunktutvikling for jernbanen i 2024 under byvekstavtalen. 

 
5. Belønningsmidler.  
Ramme for 2024 på 366,9 mill. 2024-kr er mottatt fra Statens vegvesen. Oslo 
kommune og Viken fylkeskommune har foreslått en fordeling av belønningsmidlene 
mellom partene og til fordeling i tiltakspakker slik dette fremgår av vedlegg nr. 4. 
Bærum, Lillestrøm og Nordre Follo er kjent med og har sagt seg enig i Vikens 
prioriteringer.  

 
Vedtak: Byvekst SG godkjente at det meldes inn 220,1 mill. 2024-kr til Oslo 
kommune og 146,8 mill. 2024-kr til Viken til bruk av belønningsmidlene for 2024 
under byvekstavtalen til tiltakspakker i tråd med vedlegg nr. 4 til sekretariatets 
notat av 7. mars 2023 til styringsgruppen. 
 
6. Tilleggsavtale - tilskudd til reduserte kollektivtakster.  
Ramme for 2023 på 54,4 mill. 2023-kr og for 2024 på 55,9 mill. 2024-kr fra Statens 
vegvesen.  

 
Byvekst-SG har tidligere gjort vedtak på den delen av midlene som er Vikens andel 
(40 %) til bruk på «Reis»-prosjektet. Dette vedtaket innebærer at hhv. 21,7 mill. 
2023-kr og 22,4 mill. 2024-kr av statlige midler til reduserte billettpriser disponeres til 
å delfinansiere prøveordning med  «Reis» i 2023 og 2024.  

 
Oslo kommune ønsker å disponere Oslo kommunes andel til å øke rabatten for barn 
og ungdom (fra 6 til og med 19 år). Oslo kommune mener dette tiltaket kan bidra til å 
styrke mobiliteten for barn og ungdom, til å tilrettelegge for tidlig bruk av 
kollektivtransport framfor privatbil og bidra til at barn og ungdom i større grad kan 
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reise kollektivt framfor å bli kjørt av foreldre/foresatte til ulike aktiviteter på fritiden. 
Tiltaket vil bygge opp om felles nullvekstmål, og har i tillegg en sosial profil. 

 
Jernbanedirektoratet kommenterte at etter gjeldende avtale så skal en slik endring 
også gjelde på tog. Det er derfor ikke nødvendig med en særskilt avtale med 
jernbanedirektorat og Vy. 

 
 

Vedtak:  Byvekst SG vedtok at Oslos andel av statlige tilskudd til reduserte 
kollektivtakster disponeres i 2023 (32,7 mill. 2023-kr) og 2024 (33,5 mill. 2024-kr) til 
å (del)finansiere økt rabatt for barn og ungdom. 

 
 

17/23 Forberedelser til handlingsprogram 2024-2027  

Byvekst-sekretariatet informerte om at de jobber videre med å få på plass et 
handlingsprogram for 2024-2027. Fokuset er å få ned total gjeldsøkning i planperioden. 
Vedtaket skal gjøres i Byvekst SG 9. mai, så i neste Byvekst SG den 17. april må de fleste 
detaljer være avklart. 
 

Vedtak: Byvekst SG tok sekretariatets statusrapport om arbeidet med 
handlingsprogram 2024-2027 til orientering. 

 
 

18/23 Eventuelt 

a. STOR samarbeidet (Smartere Transport i Oslo-regionen) 
Oslo kommune tok opp at STOR samarbeidet har vært et godt og verdifullt administrativt 
samarbeid med mange gode piloter. De mener derfor det er beklagelig at Statens 
vegvesen gjennom brev til Oslo kommune 19. januar 2023 signaliserer at de vil avslutte 
dette prosjektsamarbeidet. Oslo kommune oppfordrer Statens vegvesen å revurdere 
beslutningen. 
Statens vegvesen svarte at staten fortsatt ønsker samarbeid. Det var i utgangspunktet 
usikkerhet rundt finansieringen og det at mye av teamet som jobbet med dette er 
tilknyttet Trondheim som gjorde at brevet ble sendt. Statens vegvesen skal ta en ny 
vurdering internt for å se om det er mulig å finne en annen form på samarbeidet. De 
kommer tilbake med et mer konkret svar senere.  

 
Vedtak: Byvekst SG tok informasjonen om STOR samarbeidet til orientering. 

 
 


